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Protokół Nr BRM.0012.1.1.2022 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i 

Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 25 stycznia 2022 roku 
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Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7, w tym 3 członków komisji w trybie 

zdalnym – lista obecności w załączeniu. 

Komisji przewodniczył Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada. 
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Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Sylwia Barszczewska. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska, 

➢ Radny Rady Miejskiej – Bogusław Marek Borawski, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia:  

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski komisji. 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zatrzymania katastrofy 

klimatycznej 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd  

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej zatrzymania katastrofy klimatycznej. 

projekt uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

projekt uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie 

pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

a) projekt uchwały w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 

Rady Miejskiej w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem, wskazując autopoprawkę, która dotyczy 

uzupełnienia § 4 ust. 3 o zapis „nie później niż w terminie 7 dni od jej zakończenia”. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał czy nieobecnością usprawiedliwioną będzie oddelegowanie członka komisji np. na 

uroczystość szkolną. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że tak ale musi zostać to udokumentowane. 
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Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała czy „radny nie jest radnym” w miesiącu kiedy nie ma żadnej sesji ani komisji, gdyż z 

zapisów w przedstawionym projekcie wynika, iż za taki miesiąc nie należy się dieta. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że dieta to zwrot kosztów i wydatków poniesionych w związku ze 

sprawowaniem tej funkcji, a nie z tytułu samego faktu bycia radnym. 

Członek komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

powiedziała, że zagłosuje przeciw. Zapytała czy można by przełożyć w czasie podjęcie tej 

uchwały. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że rada ma prawo podejmować uchwały w każdej chwili. 

Komisja podjęła dyskusje. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja uwzględniając autopoprawkę, przy 6 głosach za i 1 głosie przeciw, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych Rady Miejskiej w Olecku. 

b) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się,  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. 
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c) projekt uchwały w sprawie opłaty skarbowej 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

zapytał czy opłata targowa dotyczy tylko targowiska miejskiego. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że tak. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że pojawił się projekt, który będzie wskazywać miejsca dla rolników, którzy będą 

mogli nieodpłatnie sprzedawać płody rolne. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłaty 

targowej. 

d) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok. 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2022-2034 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 

2022-2034. 

projekt stanowiska w sprawie  przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Komunalna” z siedzibą w Ełku 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd  

omówił projekt stanowiska zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu stanowiska nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się,  pozytywnie zaopiniowała projekt 

stanowiska w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka 

Komunalna” z siedzibą w Ełku. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

poprosił, aby objąć podwyżkami wynagrodzenia również pracowników podległych jednostek 

urzędowi. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że wszystkie jednostki organizacyjne miały zaplanowane podwyżki w budżecie 

na rok obecny. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zwróciła uwagę na konieczność spotkania i przedyskutowania tematu dotyczącego 

funkcjonowanie szkół w Gminie Olecko. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 
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Odpowiedział, że jest w stałym kontakcie z Wydziałem Edukacji i jak tylko będą gotowe 

materiały to posiedzenie komisji  zostanie zwołane. 

Dodał, że wpłynęło pismo od radnego Józefa Krajewskiego, które ma być skierowane do 

Marszałek Sejmu dotyczące nazewnictwa Prezydentów polskich miast. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

odczytał znaczenie słowa prezydent według słownika języka polskiego. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

przedstawił argumenty uzasadniające słuszność skierowania pisma do Marszałek Sejmu. 

Komisja podjęła dyskusje. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

odczytał treść pisma: 

Członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady Miejskiej w 

Olecku (woj. warmińsko–mazurskie) zwracają się z zapytaniem do Pani Marszałek, czy 

możliwe jest rozważenie i zastosowanie nowego nazewnictwa w stosunku do Prezydentów 

polskich miast. Nasza inicjatywa podyktowana jest troską o prestiż Prezydenta 

Rzeczpospolitej Polskiej, który zostałby podniesiony, gdyby tytuł „Prezydent” przynależał 

tylko i wyłącznie Głowie Państwa. Proponujemy, by osoby pełniące funkcje administracyjne i 

zarządzające miastami były tytułowane inaczej przy zachowaniu ich dotychczasowych 

kompetencji. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

uważa, że takie pismo powinno zostać również skierowane do Rady Języka Polskiego. 

Komisja jednogłośnie zagłosowała za przekazaniem pisma do Marszałek Sejmu 

Rzeczpospolitej Polskiej. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

powiedział, że został opublikowany nowy statut gminy wraz z rozstrzygnięciem nadzorczym. 

Omówił najważniejsze zmiany. 

Innych spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 3 – Wnioski komisji 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zgłosił następujące wnioski: 

➢ poprosił o zebranie tzw. „kaszy” z chodników; 

➢ poddał pod rozwagę możliwość wystąpienia do mieszkańców z prośbą o 

przeparkowanie samochodów w celu odśnieżenia parkingów, gdyż powstają zaspy 

pomiędzy zaparkowanymi pojazdami; 

➢ zapytał czy zostanie zrealizowana strefa „Kiss&Ride” przy Szkole Podstawowej Nr 4 z 

Oddziałami Integracyjnymi im. Ks. Jana Twardowskiego w Olecku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Olecku na bieżąco 

odśnieża drogi i chodniki. Odśnieżanie chodników przylegających do nieruchomości to 

zadanie własne właścicieli bądź zarządców budynków. W centrum miasta jest mało ciągów 

publicznych, gdzie zarządcą jest gmina. Przekaże dla prezesa spółki pomysł, aby na dzień, 

dwa przed planowanym odśnieżaniem parkingów postawiać tabliczkę z prośbą o 

przeparkowanie samochodów. Odnosząc się do wniosku o zlokalizowanie strefy „Kiss&Ride” 

poinformował, iż jeżeli dotyczy to drogi publicznej to należy zasięgnąć opinii policji. Pierwsza 

opinia była negatywna, jednak po kolejnej rozmowie policja chce zobaczyć projekt takiej 

strefy i ma nadzieje, że dojdzie do realizacji tego zadania. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

powiedział, że w innych miastach praktykowany jest zwyczaj, iż w dni parzyste w godzinach 

8-14 trwa odśnieżanie, w dni nieparzyste po lewej stronie. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

wystąpiła w następujących sprawach: 

➢ poprosiła, aby podczas odśnieżania ulic zwrócić uwagę na wejścia na przejścia dla 

pieszych ponieważ są zasypywane i utrudniają wejście na pasy; 

➢ zapytała, kto sprawuje kontrolę nad wykonanymi zadaniami np. łatanie dziur w 

asfalcie. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
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odpowiedział, że jest kładziony bardzo duży nacisk nad jakością wykonywanych usług, dlatego 

też zostały wprowadzone standardy, które funkcjonują w urzędzie. Odniósł się do procesu 

wykonywanych zadań zleconych. 

Członek komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

na prośbę mieszkańców Osiedla Lesk poprosiła, aby podczas wymiany oświetlenia uwzględnić 

dodatkowe gniazda by była zapewniona możliwość zamontowania większej ilości ozdób 

świątecznych. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

zgłosił następujące wnioski: 

➢ prosił o ponowny apel do mieszkańców, aby wygospodarowali miejsce na parkowanie 

samochodów na własnych posesjach a nie na ulicy; 

➢ zapytał o możliwość powiadamiania mieszkańców o ważnych sprawach poprzez 

wysyłanie SMS; 

➢ poddał pod rozwagę wysłanie pisma do władz Finlandii z zapytaniem o sprzęt, którym 

odśnieżają drogi; 

➢ zapytał o możliwość ogłoszenia konkursu polegającego na opracowaniu przez 

nauczycieli scenariusza zajęć na których młodzież byłaby edukowana w kierunku 

prawidłowego korzystania z Internetu. 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący komisji 

Wojciech Rejterada 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 
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